
 
PROTOKÓŁ NR 2/2015 

z posiedzenia wspólnego Komisji Stałych Rady gminy Wijewo odbytego 
w dniu 15  stycznia  2015 roku. 

 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Członkowie komisji zgodnie z listą obecności. 
                                                                                    Lista obecności stanowi zał. Nr 1 
oraz  
Ireneusz  Zając  -  Wójt Gminy Wijewo 
Janusz Chodorowski – Zastępca Wójta 
Elżbieta Wolnik – Skarbnik Gminy 
 
Porządek posiedzenia: 
 

1. Otwarcie. 
2. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

         1/  zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wijewo, 
         2/  dopłaty do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego odprowadzania  
              ścieków na terenie gminy Wijewo, 
         3/  zatwierdzenia regulaminu odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wijewo, 
         4/  przyjęcia planu pracy Rady Gminy, 
         5/  przyjęcia planu pracy komisji stałych, 
         6/  przyznania odznaki „Za zasługi dla gminy Wijewo”, 

3. Zapytania i wolne głosy. 
4. Zakończenie. 
 

Ad. pkt. 1 
 
Obradom Komisji Stałych Rady Gminy przewodniczył Pan  Edwin Wojciech  Przewodniczący 
Komisji Gospodarczej. Powitała obecnych na sali członków komisji oraz gości. 
Przedstawiła proponowany porządek obrad do którego nie wniesiono uwag. 
 
Ad. pkt. 2 
 
1/ projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego odprowadzania ścieków na  
    terenie Gminy Wijewo. 
Wójt Pan Ireneusz zając  - ustalenie stawek za odbiór ścieków jest kolejnym etapem przejmowania 
oczyszczalni, która pracuje od listopada. Obecnie wykonano 190 przyłączy, z oczyszczalni 
korzysta 834 osób. 
 Na osiągnięcie efektu ekologicznego mieliśmy 6 miesięcy, został osiągnięty już przed miesiącem. 
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – zgodnie z ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i 
odprowadzaniu ścieków rada gminy podejmuje uchwałę w sprawie stawek za odprowadzanie 
ścieków. 
Pierwsza taryfa obowiązuje na okres 18 miesięcy, kolejne podejmowane będą obowiązywały na 
rok. Związane jest to z faktem. że pierwsza taryfa jest obliczana szacunkowo w oparciu o studium 
wykonalności. Obecnie posiadamy już szacunkowe dane dotyczące zużycia energii, ilości 
przyjętych i odprowadzonych ścieków. Proponowane stawki obejmują następujące grupy: 
1/ osoby  rozliczani wg wodomierza,  5,21 + VAT – 6,23 
2/ osoby rozliczane ryczałtowo  - 5,21 +VAT 
3/ ścieki dowożone do stacji zlewnej  - 5,21 – VAT  m3  
Taryfy maja spełniać zasadę sprawiedliwości społecznej dlatego jest przygotowana następna 
uchwała o dopłatach. 



Radny Pan Aleksander Poszwiński – po co uchwalać dopłaty, czy nie można uchwalić od razu 
jednej niższej ceny, 
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – jeśli podejmiemy niższa stawkę to nie wystarczy na 
utrzymanie oczyszczalni a gmina tak musiałaby dopłacać. Czy obecna stawka wystarczy na 
pokrycie kosztów utrzymania zobaczymy po rozliczeniu pewnego okresu. 
Wójta Pan Ireneusz Zając -  stawka jest ustalona na poziomie obecnie ponoszonych kosztów. 
Z chwilą zwiększania liczby użytkowników koszty ulegną obniżeniu i wysokość stawki może się 
zmienić. Oczyszczalnia nie będzie zarabiać ona ma się tylko sama utrzymać. 
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – kolejna stawkę będziemy podejmować na podstawie  
rzeczywistych kosztów eksploatacji oczyszczalni.  
Zdarzają się awarie studzienek niedrożnych z powodu środków higieny osobistej. Jeśli będzie 
takich przypadków dużo będziemy za udrożnienie pobierać opłaty. 
Do treści projektu nie wniesiono innych  zapytań. 
Projekt stanowi zał. Nr 2 
 
2/  projekt uchwały w sprawie dopłaty do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego  
     odprowadzania ścieków na terenie gminy Wijewo, 
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – nie została określona dopłata do przedsiębiorców 
dowożących ścieki ponieważ jest to zbyt skomplikowane.  Obecnie podłączonych jest 264 
przyłączy i 1400 mieszkańców. 
Radna Pani Dorota Rajman – kiedy ulegnie zmianie ustalona dziś cena, 
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski  - cena ta ulegnie dopiero za 16 miesięcy. 
Do treści projektu nie wniesiono innych  zapytań. 
Projekt stanowi zał. Nr 3 
 
3/  projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia regulaminu odprowadzania ścieków na terenie  
     Gminy Wjewo, 
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski -  celem zawarcia umów i prowadzenia  kanalizacji 
gmina wprowadza regulamin  odprowadzania ścieków na ternie gminy zawiera warunki zawierania 
umów, zasady rozliczeń odprowadzanych ścieków, warunki przyłączy nowych studzienek, 
Wójt Pan Ireneusz Zając – powstał dylemat jak rozwiązać sprawę nowych przyłączy. Czy zezwolić 
na  ich budowę we własnym zakresie, czy pozostawić to w kompetencji gminy. Aby nie było 
problemów z jakością wykonania i urządzeń zdecydowaliśmy, że linia do studzienki włącznie 
będzie należało do gminy. Poprosił o dokładne przeanalizowanie treści statutu i zgłaszanie 
ewentualne propozycje i zmiany. 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – zwrócił się z zapytaniem jak będzie odczytywany 
licznik 
Wójt Pan Ireneusz Zając – przeprowadziliśmy wstępna rozmowę z MZWiKW we Wschowie, jest 
deklaracja, że przez pierwszy okres nie będzie pobierana opłat za odczytywanie liczników.  
Zakupimy program księgujący należności. Okres rozliczeniowy do uzgodnienia. 
Radny Pan Aleksander Poszwiński – jeśli gmina będzie montować studzienki na terenie 
prywatnym nie będzie to zgodne z prawem. 
Radny Pan Roman Jęśkowiak - do tej pory studzienki były montowane na tej samej zasadzie 
i pozostały własnością gminy. 
Radny Pan Aleksander Poszwiński – cokolwiek założymy na działce prywatnej należy do 
właściciela gruntu.  
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski - jeśli jest dokumentacja i pozwolenie na budowę nie 
trzeba umowy. Jeśli będzie to przyłącze indywidualne poza inwestycją, wówczas należy podpisać 
umowę z właścicielem działki. 
Wójt Pan Ireneusz Zając – podobne sytuacja obowiązują w przypadku budowy linii energetycznej. 
Aleksander Poszwiński – nie może być realizowana inwestycja gminna na terenie prywatnym, Jeśli 
się mylę to dobrze bo będzie to z korzyścią dla mieszkańców. 
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski - z każdym właścicielem działki była podpisywana  
umowa na wejście i budowę studzienki na jego terenie. 
Odpłatność za ścieki będzie realizowana w formie faktury VAT. 
 



Przewodniczący Pan Stanisław Kasperski – zwrócił się z zapytaniem dotyczącym programu 
odnowy wsi. 
Radna Pani Górna –Szulc – zwróciła się z zapytaniem czy plan odnowy należy wykonać we 
własnym zakresie jako grupa czy będzie pomoc z gminy. 
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – poinformował, że w przyszłym tygodniu wszyscy 
otrzymają do wypełnienia sprawozdania. Sposób opracowania planu jeszcze ustalimy. 
Do treści projektu nie wniesiono innych uwag. 
Projekt stanowi zał. Nr 3 
 
4/  projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy, 
Plan pracy Rady Gminy przedstawił Przewodniczący RG.  
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Projekt stanowi zał. Nr 4 
 
5/  projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy komisji stałych, 
Plan pracy komisji budżetowej przedstawił zebranym Przewodniczący Pan Radosław Zamiatała. 
Plan pracy uzupełniono o dodatkowe tematy w kw. III – analiza stawek podatkowych w kw. IV  o 
temat sprawozdanie z pracy komisji i opracowanie planu pracy na 2016 rok. 
Plan pracy komisji gospodarczej przedstawił Przewodniczący Pan Edwin Wojciech. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 5 
 
6/  projekt uchwały w sprawie przyznania odznaki „Za zasługi dla gminy Wijewo”, 
Wójt Pan Ireneusz Zając – zgodnie z regulaminem przyznawania odznaki „Za zasługi dla Gminy 
Wijewo” zwracam się z prośba do Państwa o uhonorowanie taka odznaką, na mój wniosek 
Zespołu Szkół  im Powstańców Wlkp w Brennie. Minęło już ponad 10 lat od kiedy placówce zostało 
nadane imię. Zespół Szkół czynnie uczestniczy we wszystkich uroczystościach związanych 
z obchodami rocznic Powstania Wielkopolskiego na terenie gminy i całego powiatu. Sztandar jest 
obecny na wszystkich pozostałych uroczystościach historycznych i gminnych. Kolejne obchody na 
których można by wręczyć odznakę ,odbędą się w kolejna rocznice podpisania pokoju w Trewirze 
w dniu 13 lutego 2015 r.  
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – poinformował, że decyzja będzie podejmowana 
zgodnie z regulaminem na posiedzeniu RG w głosowania tajnym. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 6 
 
Ad. pkt.  3 
 
Radna Pani Barbara Górna-Szulc – zwróciła się z wnioskiem o wcześniejsze przesyłanie 
materiałów przed posiedzeniem komisji lub na emaila. 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – postaramy się aby materiały na posiedzenia 
komisji były wysyłane wcześniej. Regulamin określa termin dostarczenia materiałów na Sesję. 
Poprosił o dostarczenie adresów mailowych celem przesłania materiałów. 
Radny Pan Aleksander Poszwiński – poinformował, o fakcie dewastowania budynku po szkole w 
Zaborówcu. 
Radny Pan Stanisław Kasperski – temat ten był poruszany już nie raz. Budynek wymaga opieki, 
należy podjąć decyzje w tej sprawie. Najlepsza byłaby sprzedaż. 
Radny Pan Roman Jęśkowiak – dewastacja nie jest zgodna z umowa najmu i może być podstawa 
do wypowiedzenia umowy, 
Radny Pan Henryk Rygusik – zgłosił awarie lamp ulicznych w miejscowości Potrzebowo od 
sklepem w kierunku Sławy, 
Radny Pan Alojzy Wolniczak – czy awarie dotyczące całych ulic dotyczy należy zgłaszać, czy to 
załatwia odgórnie gmina. 
Radna Pani Danuta Leśna – zgłosiła potrzebę obniżenia krawężnika na ul. Lipowe przy posesji Nr 
12 



Radny Pan Radosław Zamiatała – zgłosił potrzebę zainstalowania dodatkowych lamp ulicznych na 
Kalku w ilości 4 sztuk oraz na ul. W. Witosa do CPN, 
Radny Pan Radosław Wojcieszyk – zwrócił uwagę na potrzebę wyczyszczenia studzienek 
kanalizacji deszczowej na ul. Powstańców Wlkp w Brennie na odcinku od kościoła do Lewiatanu. 
Studzienki wymagają odmulenia i przepłukania, 
Radny Pan Edwin Wojciech – zwrócił uwagę na : 
- studzienkę przy WDK w Wijewie która jest niedrożna i wymaga przeczyszczenia, 
-  wrastające w linie elektryczna drzewa na ul. Powsta. Wlkp w Wijewie. Sytuacja taka może 
spowodować uszkodzenie linii lub sąsiadujących obiektów, 
Radny Pan Stanisław Kasperski – zwrócił się o: 
- zwrócenie uwagę na dbałość o wizerunek pomnika Powstańców Wielkopolskich w Wijewie. 
Złożone kwiaty podczas uroczystości z czasem wymagają uporządkowania lub sprzątnięcia.  
- informacje na temat odszkodowania dla Parafii w Brennie, 
 
Ad. pkt. 4 
 
Na zadane pytania odpowiedzi udzielił Wójta pan Ireneusz Zając:  
1/ jako gmina mamy ograniczenia. Rozwiązanie umowy z najemcą w Zaborówcu należy wziąć pod 
uwagę uprawnienia wynikające z Karty Nauczyciela. Talki sygnał jest podstawa do podjęcia 
oficjalnych działań, które zostały już rozpoczęte. 
2/ awarie zgłosimy do energetyki, 
3/ zobaczymy co nalezy zrobić aby poprawić położenie krawężników, 
4/ w poniedziałek spotkałem się z projektantem. Sprawdziliśmy w terenie potrzeby oświetleniowe 
na terenie gminy celem przygotowania kompleksowego projektu o oświetlenia, który będzie 
realizowany w najbliższych latach. Poprosił o zgłaszanie ewentualnych braków do P. Józefczaka. 
5/ potrzebę czyszczenie studzienek przekażemy do Zarządu Dróg Powiatowych w Lesznie, 
6/ w sprawie utrzymania będę rozmawiał z Dyrektorem GOK, jaki zakres obowiązków ma 
pracownik. Uregulowania wymaga również usytuowanie pomnika Św Józefa. Umiejscowiony jest 
na terenie prywatnym. 
7/ gmina ze względu na koszty postępowania (150 000 zł.) nie uczestniczyła w sprawie o 
odszko0dowanie dla Parafii dlatego nie znamy szczegółów. Sąd zasadził odszkodowanie na rzecz 
Skarbu Państwa w wysokości 2 400 000 zł. 
8/ obcięcie drzew wrastających w linie elektryczna należy do zadań energetyki w ramach  
utrzymania linii, 
Radny Pan Alojzy Wolniczak – na oczyszczalni woda zalewa trawniki, czy jest przewidziana 
drenarka na tym terenie. Kierowcy beczkowozów skarżą się na ostre zakręty, które trudno wyrobić 
Wójt Pan Ireneusz Zając  - z woda na trawnikach poradzimy sobie. Drogi zostały zaprojektowane 
zgodnie z wymogami. Autobus zmieścił się w zakręcie a samochody nie, należy dostosować 
prędkość do warunków, 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – jest zgłoszonych wiele wniosków o utworzenie 
terenów budowlanych. Należy wrócić do nich i zastanowić się nad zmiana studium 
zagospodarowania gminy.  
Podziękował za udział finansowy i fizyczny w akcji Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. 
 
Ad. pkt.  5 
 
Przewodniczący obrad uznał porządek posiedzenia za wyczerpany, Podziękował obecnym za 
udział i zakończył obrady. 
 
 

                                                                 Przewodniczący  obrad 
 

                                                               Edwin Wojciech 


